
                                                                                                 Krobia, dnia 21 marca 2014 r. 

 

 

                              P R O T O K Ó Ł    Nr   XLIV/2014 
  
                  z   XLIV sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,  

                  w dniu  13 marca 2014 r. w ZSOiZ w Krobi     

=========================================================  
                   godzina rozpoczęcia :    16.30 

                    godzina zakończenia :    20.00  

                   Na ogólną liczbę 15 osobowego składu Rady w sesji uczestniczyło 14 radnych, 

nieobecny K. Perdon.   
                    

                   Ponadto w sesji uczestniczyli :  

              ====================== 

     1.   Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi.   

     2.   Walczak Damian             - Skarbnik Gminy.     

                   3.   Zawieja Karol                  - radca prawny. 

                   4.   Sołtysi Gminy Krobia.                  

                   5.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.                    
                     

           Porządek obrad sesji :            

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji.  

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji.  

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                              

w okresie międzysesyjnym. 

7. 

8. 

 

9. 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Krobia i 

Powiatu Gostyńskiego. 

Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :                                                                                                 

a)   przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  

zapobiegania bezdomności  zwierząt  na  terenie gminy  Krobia  w  2014  roku,                                                                                                                                                                                                           

b)  przyznania  stypendiów  Rady Miejskiej dla  uczniów,                                                               

c) wyrażenia  zgody  na  wykonywanie  przez  Gminę  Krobia  działalności  

w  zakresie  telekomunikacji ,                                                                                                                                                

d)  ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki przez przedszkola                          

i punkty przedszkolne, dla których organem prowadzącym jest Gmina Krobia                                  

oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego                           

w prowadzonych przez Gminę Krobia publicznych przedszkolach i punktach 

przedszkolnych,                                                                                                                                                  

e) zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie                                 

w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013,                                                                                                                                                   

f) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu,                                                                                                                                                 

g) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu,                                                                                                                                                  
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h)  zmiany Uchwały Nr XLII/337/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia                              

27 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Krobia na lata 2014 - 2025,                                                                                                                          

i)  zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2014. 

  

 

 

10. 

11. 

j) utworzenia odrębnego obwodu głosowania na obszarze Gminy Krobia                                 

w wyborach posłów do Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień                                 

25 maja 2014 r. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Wolne głosy i wnioski.  

12. Zakończenie .  

                                                           

Sesji przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Jóźwiak. 
 

Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   

Przewodniczący Rady powitał radnych, pracowników Urzędu oraz pozostałych zaproszonych 

gości.  

Przewodniczący Rady powitał także Komendanta Policji Powiatowej w Gostyniu                    

kom. Piotra Gorynię, Kierownika Posterunku Policji w Krobi asp. Błażeja Horałę                   

oraz Zastępcę Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu mł.bryg. 

Tomasza Banaszaka.   

Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na sali znajduje się 14 radnych, nieobecny                    

K. Perdon, wobec czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.   
       

     Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Przewodniczący Rady : na wniosek 

Burmistrza wnoszę o zmianę porządku obrad sesji o rozpatrzenie projektu uchwały                          

w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania na obszarze Gminy Krobia                                 

w wyborach posłów do Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień                                 

25 maja 2014 r., jako pkt. 9j. 

Zmianę porządku obrad przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych. 

Porządek po zmianach przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych. 

Pierwotny porządek obrad sesji stanowi załącznik do protokołu.   
             

     Ad. 3 Przyjęcie protokół z XLIII  sesji.       
     Protokół z XLIII sesji przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych.   
       

     Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji. 

     Burmistrz : bezpośrednio na sesji udzieliłem odpowiedzi na sprawy związane z działaniami 

samorządu, natomiast nie wpłynęła odpowiedź Starostwa Powiatowego w Gostyniu dot. 

dróg powiatowych.       

       

     Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych.  
     M. Duda :  1.Temat dot. początku remontu ul. Kasztelańskiej, schody prowadzące na 

targowisko są w bardzo opłakanym stanie, prosiłbym o więcej szczegółowy kiedy 

planowane rozpoczęcie tego remontu.  

     2. Sprawa związana jest z ul. Mickiewicza czyli posesją nr 38. Kilkakrotnie przechodziłem 

ta ulica i obserwowałem budynek, który jest w stanie fatalnym, niezamieszkały. 

Rozmawiałem z sąsiadem obok zamieszkującym, który ma troje dzieci i obawia się o nie. 
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Na swojej posesji ma oddzielony pas, na którym mogą przebywać jego dzieci, aby nie 

spadło im nic na głowę. Wiem, że temat ten był już poruszany i chciałbym uzyskać 

informację jak do końca zostało to rozwiązane, czy z Urzędu Burmistrza można ten problem 

rozwiązać, ponieważ o Nadzór Budowlany w tym przypadku chodzi.  

     3. Prosiłbym o informację poprzez dyrektorów szkół, na jakim poziomie jako Gmina 

przygotowani jesteśmy na przyjęcie sześciolatków do szkół. Czy jesteśmy już na poziomie 

realizacji wymogów wynikających z przepisów prawa, czy jeszcze nie.  

     4. Na jakim poziomie jest realizacja mojej interpelacji związanej z umocnieniem nasypu 

przy cmentarzu Św. Idziego. Zgłaszałem potrzebę wzmocnienia kawałków betonu, które 

wiszą nad chodnikiem przy ul. Poznańskiej. 

     5. Temat gablot informacyjnych na Rynku, które straszą. Nie chodzi o tą przy ratuszu, tylko 

dwie pozostałe, wyglądające nieestetycznie. Czy coś tym temacie p. Burmistrz zamierza 

zrobić, aby tą estetykę rzeczywiście poprawić. 

     E. Dopierała : 1. Sprawa dot. drogi wojewódzkiej, dodatkowego oznaczenia przejścia dla 

pieszych ponieważ na odcinku od ronda w kierunku do końca ul. Powst. Wlkp. nie ma 

wyznaczonego takiego przejścia. Aż prosi się o takie przejście w rejonie Przychodni 

Zdrowia, gdzie powstało centrum rehabilitacyjne, istnieje stacja benzynowa z częścią 

restauracyjną i sklep spożywczy. Proszę może do zarządcy drogi skierować wniosek                       

o oznakowanie przejścia dla pieszych. 

     2. Sprawa koszy na śmieci przy mostku łączącym ul. Mickiewicza z tzw. Heimatem. Teren 

ten jest zaśmiecony i wymagałby częstszego porządkowania. Sugestia aby kosz ten był 

metalowy, ponieważ korzystany jest przez palącą młodzież.  

     3. Czy w ramach gwarancji będzie naprawiana nawierzchnia na Wyspie Kasztelańskiej? 

Kostka brukowa uszkodzona jest w kierunku Biedronki oraz budynku gospodarczego.   

     4. W dalszym ciągu rodzice są przekonani, że w parku powinna być umieszczona przenośna 

toaleta, ponieważ jest to pewien odcinek aby do rynku biegać, często opiekują się babcie, 

które nie mają przy sobie akurat pieniędzy na skorzystanie z toalety publicznej. Jeszcze taka 

uwaga, jeżeli będą wykonywane w parku prace związane z opryskami, prośba o informację 

o ich realizacji. Mieszkańcy zwracają uwagę o potrzebie prac pielęgnacyjnych roślin i czy 

nie rozważyć możliwości zakazu wchodzenia na teren z psami. Ich właściciele nie 

przestrzegają przepisów, psy za potrzebą wchodzą obojętnie gdzie, było także dużo 

połamanych młodych rododendronów.  

     5. Odrzucono wniosek składany przez Centrum Kultury do Ministerstwa na pozyskanie 

funduszy na utworzenie domu pracy twórczej w budynku gospodarczym na fosie. Czy w 

przypadku nie uzyskanie tych środków istnieje jakaś inna koncepcja pozwalająca na 

rozpoczęcie tej inwestycji?        

     6. Czy znane są już wyliczenia ile zaoszczędziliśmy z kwoty zaplanowanej na akcję zima? 

Czy z pozostałych środków nie można by wymienić płytek. Dziękuję za prace wykonane 

dziś na chodnikach na Rynku, ale to naprawdę na długo nie wystarczy. Nie wiem czy ktoś 

widział jak to było wykonane. 

     7. W czasie ferii wielu rodziców nie mogło skorzystać z seansów filmowych, bo po prostu te 

bilety są za drogie. Była taka koncepcja żeby tanie kino dla najmłodszych, nie wiem czy jest 

to jeszcze w fazie planów. Prośba czy w okresie, kiedy dzieci mają wolne nie rozważyć 

nawet dofinansowanie, aby rodzice z dziećmi mogli z tych ofert skorzystać, lub wzorem 

innych Gmin wprowadzić karty dla rodzin wielodzietnych, uwzględniających zniżki.                    
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     8. Pytanie związane z obchodami Roku Oskara Kolberga, a wiem w tym roku jest pod 

patronatem UNESCO, którego dzieła etnograficzne opisujące kulturę ludową uznano za 

narodowe i europejskie dziedzictwo i wśród kilkudziesięciu tomów wielu poświęcił 

dawnemu Księstwu Poznańskiemu w tym naszym ziemiom, które obecnie zwą się 

Biskupizną. W naszej gminie znaczenie kultur ludowych i dla lokalnego środowiska 

upowszechnienie dziedzictwa kulturowego są niemałe. Kilka osób uhonorowano nagrodą 

Oskara Kolberga, funkcjonują też zespoły ludowe, grupa teatralna pielęgnująca gwarę, 

strona internetowa poświęcona biskupiźnie, Gminne Centrum Kultury, które przyjęło imię 

lokalnego regionalisty Jana z Domachowa Bzdęgi. Byłoby takim naturalnym żeby 

wykorzystać ten potencjał i włączyć naszą Gminę do krajowego programu obchodów Roku 

O. Kolberga, tak jak to robią inne Gminy. Służy temu specjalnie przygotowana strona 

internetowa, można też było na wszelkie takie projekty pozyskiwać pieniądze                                 

z Ministerstwa. Tymczasem u nas jest cisza, dlatego pytam czy p. Burmistrz może 

spowodować aby nasza Gminna poprzez jednostki kulturalno-oświatowe  włączyła się                      

w obchody tego roku, bo jest to ważne z punktu widzenia edukacji regionalnej, dbałości                   

o szeroko rozumianą tradycję, również darmowej promocji Gminy. Można w to włączyć to 

co już w tej chwili realizujemy, czyli przez Centrum Kultury Biskupiańskiej, np. rok ten 

zauważyła Biblioteka Publiczna organizując wystawy i w planie ma jakieś bajki w oparciu        

o Kolberga i nasze Przedszkole Samorządowe, gdzie organizowane były ponadgminne 

warsztaty metodyczne. To wszystko można ująć, tylko potrzebny jest koordynator, który                

w jakiś sposób to rozpropaguje.   

     Ł. Kubiak : temat dot. biogazowni. Blisko dwa lata temu inwestor wykazywał 

zainteresowanie planami budowy biogazowni na terenie naszej gminy. W tym temacie 

odbyło się zebranie w Pudliszkach i chciałbym zapytać jak po tym okresie sprawa się 

przedstawia, czy to zainteresowanie  jest nadal, czy sprawa jest nieaktualna. 

     G. Skrobała : temat dot. przejścia dla pieszych. W roku ubiegłym składałam interpelację                  

o wykonanie przejścia w Nieparcie naprzeciw cmentarza, które łączyłoby parking                                 

z cmentarzem.   Z uzyskanej odpowiedzi wynikało jednoznacznie, że Powiat nie posiadał 

środków. Myślę, że rok dopiero się rozpoczął i  można by jakieś środki przeznaczyć na 

wykonanie tego przejścia.  

     Przejścia dla pieszych w Nieparcie i Gogolewie już nie są widoczne i wymagają 

pomalowania, dotyczy to także przejść w innych miejscach na terenie gminy i miasta.                      
  
     Ad. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                   

w okresie międzysesyjnym. 

     3.02. Firma„Doradztwo Społeczne i Gospodarcze” z Poznania przeprowadziła ze mną 

rozmowę – wywiad na temat : „Potencjał współpracy międzysektorowej i partycypacji 

obywatelskiej”. Rozmowa dotyczyła współpracy organizacji pozarządowych, firm, 

rzemiosła z samorządem gminnym oraz ich wpływu na sprawy gminy. 

     5.02. Złożyłem podpis elektroniczny na uchwałach skierowanych Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej. 

     6.02. Odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy. Tematem posiedzenia 

było rozpatrzenie propozycji zadań – budowa i modernizacja dróg i chodników w gminie 

Krobia.  

     7.02. Uczestniczyłem w zebraniu sprawozdawczym OSP Krobia. 

     10.02. Po uzgodnieniach wyznaczyłem termin posiedzenia komisji rady przed sesja oraz 

termin sesji. 
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     14.02. Razem z drużyną Rady Miejskiej uczestniczyłem w XII Gminnych Zawodach 

Strzeleckich z karabinka pneumatycznego zorganizowanych przez Gminę Krobi oraz Klub 

Żołnierzy Rezerwy w Krobi.  

     17.02. Rozmawiałem z p. Błażejem Horałą kierownikiem Posterunku Policji w Krobi                         

ws. przygotowania sprawozdania za 2013 rok dot. bezpieczeństwa publicznego w gminie.  

     21.02. Przygotowano i wysłano pisma zapraszające Starostę Gostyńskiego p. Roberta 

Marcinkowskiego oraz Burmistrza Gostynia p. Jerzego Kulaka na posiedzenie komisji                       

w dniu 10 marca br. 

     23.02. Młodzieżowa Agencja Kulturalno-Rozrywkowa w Krobi zaprosiła na Młodzieżowy 

Przegląd Talentów.  

     24.02. Uczestniczyłem w Kongresie obywatelskim Seminarium „Budowanie partnerstwa 

międzysektorowego”. Kongres odbył się na Świętej Górze k. Gostynia i został 

zorganizowany przez Powiat Gostyński i Stowarzyszenie „Lokalna Grupa Działania 

Gościnna Wielkopolska” w Pępowie.  

     4.03. Wysłano zaproszenia na sesja do Komendanta Powiatowego Policji oraz Komendanta 

Powiatowego PSP w Gostyniu. 

     5.03. Uczestniczyłem w spotkaniu zorganizowanym przez Gminę Krobia oraz 

Stowarzyszenie „Unia Gospodarcza Regionu Śremskiego – Śremski Ośrodek Wspierania 

Małej Przedsiębiorczości” z przedsiębiorcami. Spotkanie odbyło się w Domu Strażaka                        

w Pudliszkach.  

     6.03. Uczestniczyłem w spotkaniu z okazji Dania Kobiet w Klubie „Złota Jesień” w Krobi. 

     9.03. Uczestniczyłem w zebraniu Towarzystwa Śpiewu „Harmonia” w Krobi. 

     10.03. Posiedzenie komisji Rady Miejskiej – spotkanie ze Starostą Gostyńskim p. Robertem 

Marcinkowskim, p. radnym Józefem Czarneckim, p. radnym Jerzym  Ptakiem,                                   

p. Grzegorzem Mayerem w sprawie utrzymania i inwestycji na drogach powiatowych                   

w gminie Krobia. Ponadto omówiono projekty uchwał na  XLIV sesję oraz sprawy bieżące. 

     Odbył się konwent sołtysów w Domachowie, na którym złożono życzenia i gratulacje                        

z okazji 40-lecia pełnienia funkcji sołtysa panu Zygmuntowi Pawlakowi.  

     12.03. Troje radnych uczestniczyło w posiedzeniu ws. opracowania Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych. 

     Posiedzenie Komisji Rewizyjnej ws. rozpatrzenia wydatków na świetlice wiejskie w roku 

2012 i I półroczu 2013 r.  

     13.03. Posiedzenie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych ws. projektu uchwały                           

dot. stypendiów rady Miejskiej dla uczniów.   

     Posiedzenie Komisji Budżetu ws. wydania opinii do projektu uchwały. 

     Posiedzenie Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy ws. wydania opinii do projektów uchwał.  
            

     Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie przedstawił Burmistrz, stanowi ono załącznik nr 1 do protokołu.  

Ł. Kubiak : chciałbym zapytać o wyniki konsultacji społecznych dot. strefy płatnego 

parkowania. Czy będzie osobne spotkanie, czy na posiedzeniu wspólnym komisji uzyskamy 

takie informacje?    

Burmistrz : planowane jest odrębne spotkanie dot. tego tematu aby przybliżyć jego wyniki 

konsultacji i ankiet oraz podyskutować, co wynika z tych opinii mieszkańców i jakie 

ewentualnie pojąć dalsze działania.   
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Ad. 8 Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Krobia                          

i Powiatu Gostyńskiego. 

Informację Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu dot. analizy 

sytuacji pożarowej i miejscowych zagrożeń powstałych na terenie powiatu gostyńskiego                   

w 2013 roku przedstawił Z-ca Komendanta starszy brygadier Tomasz Banaszak, która 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu.   

Przewodniczący Rady : każdy fałszywy alarm podrywa ludzi, czy udaje się odnaleźć te 

osoby? 

T. Banaszak : pod względem żartu, czy złośliwości nie było takich alarmów. 

A. Miałkowski : ponieważ Straż bierze udział w zdarzeniach drogowych, czy strażacy mają 

przeszkolenie w zakresie pierwszej pomocy? 

T. Banaszak : tak takie szkolenia są przeprowadzane. 

Przewodniczący Rady : takie działania są prowadzone intensywnie przez jednostki gminne 

lecz mało informacji na ten temat w naszej lokalnej publikacji. 

A. Sarbinowski : w każdym Biuletynie Gminnym są informacje nt. działalności jednostek 

OSP. 

T. Banaszak : działalności ratowniczo-gaśnicza będzie jeszcze intensywniej prowadzona 

przez wszystkie jednostki, również powiatową i w tym celu zakupiony zostanie nowy 

pojazd, dlatego prośba do Państwa o wygospodarowanie środków na ten cel.  
 

Informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Krobia w roku 

2013 przedstawił Kierownik Posterunku Policji w Krobi aspirant Błażej Horała, która 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu.   

Piotr Gorynia Komendant PP w Gostyniu : zapewniam, że bezpieczeństwo na terenie gminy 

Krobia i Powiatu Gostyńskiego jest w należytym porządku. 

E. Dopierała : przedstawiono 40 zdarzeń zawiązanych za alkoholem, czy dotyczy to 

kierujących rowerami, czy pojazdami mechanicznymi? 

B. Horała :  znaczna część, czyli 2/3 to kierujący rowerami. 

M. Duda : pytanie dot. ustawy o narkomanii, ile wyrywkowych kontroli dot. narkotyków? 

B. Horała : każdorazowo kontrola pojazdu wymaga także kontroli bagażu. 

Przewodniczący Rady : uczestniczyłem w spotkaniu z Wojewodą Wielkopolskim oraz 

Komendantem Wojewódzkim Policji. Przewodniczący Rady Powiatu Gostyńskiego 

Alfred Siama mówił o piratach drogowych jeżdżących wokół Rynku w Pogorzeli 

otrzymałem odpowiedź, że trzeba zwiększyć kontrole policji. W naszym mieście od kilku 

lat widzimy i mówimy o podobnym zjawisku. Taka odpowiedź Komendanta 

Wojewódzkiego jest niezadawalająca. Takie patrole nie zmniejszają tego zjawisk, bo po 

odjeździe radiowozu niebezpieczne jazdy na Rynku są wznawiane.  Czy możecie 

Państwo spowodować o ograniczenie lub likwidację, pirackich jazd samochodowych na 

Rynku.  

B. Horała : w ostatnim okresie czasu nie było sygnałów na takim postepowaniu. 

Rozważymy patrole piesze na terenie miasta. 

Przewodniczący Rady : przy wjeździe od strony ul. Powst. Wlkp. na ul. Biskupiańską są 

pomalowane pasy zabraniające tam postoju, lecz kierowcy nie respektują tego zakazu.         

Również kierowcy mają utrudniony ruch pojazdami na ul. Biskupińskiej od strony                     

ul. Poznańskiej. Prośba o pouczanie kierowców o przestrzeganie przepisów. 

B. Horała : patrole mają obowiązek sprawdzać te miejsca i w odpowiedni sposób 

reagować.   
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Ad. 9  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  

a) przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania 

bezdomności  zwierząt  na  terenie gminy  Krobia  w  2014  roku.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminny Ł. Kubiak : komisja obradowała                   

w dniu dzisiejszym, wnikliwie analizowano projekt uchwały na posiedzeniu wspólnym 

komisji członkowie komisji projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie.   

Uchwałę Nr XLIV/350/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 13 marca 2014 r.                         

w sprawie przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania 

bezdomności  zwierząt  na  terenie gminy  Krobia  w  2014  roku; przyjęto jednomyślnie, 

głosowało14 radnych. 
 

b) przyznania  stypendiów  Rady Miejskiej dla  uczniów.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Przewodniczący Rady.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych E. Dopierała : komisja obradowała 

w dniu dzisiejszym i projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie i na podstawie 

wniosków złożonych przez dyrektorów szkół kryterium średniej ocen 5,3 i zachowanie 

wzorowe spełniali wszyscy uczniowie komisja wnioskuje o przyznanie stypendium                         

w kwocie 300 zł dla każdego ucznia.  

Uchwałę Nr XLIV/351/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 13 marca 2014 r.                         

w sprawie przyznania  stypendiów  Rady Miejskiej dla  uczniów; przyjęto jednomyślnie, 

głosowało14 radnych. 
 

c) wyrażenia  zgody  na  wykonywanie  przez  Gminę  Krobia  działalności  

w  zakresie  telekomunikacji. 

Projekt uchwały i uzasadnienie  przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminny Ł. Kubiak : komisja obradowała                   

w dniu dzisiejszym, wnikliwie analizowano projekt uchwały na posiedzeniu wspólnym 

komisji członkowie komisji projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie.   

Uchwałę Nr XLIV/352/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 13 marca 2014 r.                           

w sprawie  wyrażenia  zgody  na  wykonywanie  przez  Gminę  Krobia  działalności  

w  zakresie; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 14 radnych. 
 

d) ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki przez przedszkola                          

i punkty przedszkolne, dla których organem prowadzącym jest Gmina Krobia                                  

oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego                           

w prowadzonych przez Gminę Krobia publicznych przedszkolach i punktach 

przedszkolnych. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych E. Dopierała : komisja obradowała 

w dniu dzisiejszym i projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie. Stawki te w 

naszej gminie obowiązują już od 1 września i chyba to porządkujemy.   

Burmistrz : na poziomie ustawowym zmiany te już zostały wprowadzone. Uchwała ta 

dotyczy okresu od 1 września 2014 roku, czyli obowiązywać będzie w następnym roku 

szkolnym.  

E. Dopierała : co za tę 1 zł, jakie będą świadczone zajęcia dodatkowe?   
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Burmistrz : ta odpłatność w mojej ocenie w ogóle nie ma związku z zapewnianiem 

określonych usług w przedszkolach. Wcześniej stawki były ustalone stawki za przedszkole 

nieco wyższe niż 1 zł za godzinę, te stawki starczały na 10 % kosztów związanych                           

z funkcjonowaniem przedszkoli w naszej Gminie. W momencie zmian ustawowych                           

i wprowadzenia tej ustalonej kwoty 1 zł, która pozwala na uzyskanie dotacji z budżetu 

państwa na funkcjonowanie przedszkoli bilansuje tak naprawdę tą różnicę pomiędzy tym co 

rodzice płacili wcześniej, a tym co płacą w tej chwili w oparciu o tę opłatę w wysokości 1 zł 

za godzinę. To co my jesteśmy w stanie zapewnić w ramach tych dodatkowych świadczeń to 

jest kwestia odrębna poza tą płatnością. W praktyce środki te nie wystarczają nawet na 

zapłacenie nauczycielom. Ustawodawca wprowadził również kwestie przepisów, które 

ograniczają możliwość innych odpłatności za usługi przedszkola, które też powinny być 

bezpłatne tj. nauka języka, zajęcia z rytmiki. Część tych zajęć jest w ramach zajęć 

szkolnych, a tak naprawdę od naszych możliwości finansowych będzie zależało                                 

o prowadzeniu tych usług dodatkowych.       

Skarbnik Gminy : koszt utrzymania dziecka w przedszkolu publicznym to 650,09 zł, dotacja 

wg cytowanej ustawy miała wynieść 103,50 zł na miesiąc, a po uchwaleniu ustawy 

budżetowej  dotacja ta została zmniejszona do 100,66 zł, co stanowi ok. 15 kosztów 

utrzymania dziecka w przedszkolu.   

Uchwałę Nr XLIV/353/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 13 stycznia 2014 r.                            

w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki przez przedszkola                          

i punkty przedszkolne, dla których organem prowadzącym jest Gmina Krobia                                  

oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego                           

w prowadzonych przez Gminę Krobia publicznych przedszkolach i punktach 

przedszkolnych; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 14 radnych. 
 

e) zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie                                 

w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Uchwałę Nr XLIV/354/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 13 marca 2014 r.                            

w sprawie  zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie                                 

w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013; przyjęto 

jednomyślnie,  głosowało 14 radnych. 
 

f) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Uchwałę Nr XLIV/355/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 13 marca 2014 r.                            

w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu; przyjęto jednomyślnie,  

głosowało 14 radnych. 
 

g) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Uchwałę Nr XLIV/356/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 13 marca 2014 r.                            

w sprawie  udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu; przyjęto jednomyślnie,  

głosowało 15 radnych. 
 

h) zmiany Uchwały Nr XLII/337/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 grudnia                    

2013 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia                   

na lata 2014 – 2025.  



 9 

Projekt uchwały i uzasadnienie oraz autopoprawkę stanowiącą załącznik nr 4 do protokołu 

przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych.  

Uchwałę Nr XLIV/357/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 13 marca 2014 r.                            

w sprawie zmiany Uchwały Nr XLII/337/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 grudnia                    

2013 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 

2014 – 2025; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 14 radnych. 
 

i) zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2014.  

Projekt uchwały i uzasadnienie oraz autopoprawkę stanowiącą załącznik nr 5 do protokołu 

przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradowała w dniu dzisiejszym                           

i projekt uchwały oraz autopoprawkę zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych.  

Uchwałę Nr XLIV/358/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 13 marca 2014 r.                            

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2014; przyjęto jednomyślnie,  

głosowało 14 radnych. 
 

j) utworzenia odrębnego obwodu głosowania na obszarze Gminy Krobia w wyborach 

posłów do Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień 25 maja 2014 r. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Radca prawny : w projekcie uchwały za podstawą prawną, za formułą uchwala się 

proponuję dokonać wpisu zwrotu : „na wniosek Burmistrza Krobi”. Tworzenie obwodów 

głosowania oraz tworzenie odrębnych obwodów głosowania ma miejsce za sprawą uchwały 

rady, natomiast ustawodawca w takich przypadkach inicjatywę uchwałodawczą przypisał 

wyłącznie organom wykonawczym gminy. W związku z tym aby nie pozostawiać 

wątpliwości z czyjej inicjatywy, na czyj wniosek była podejmowana proponuję taki zwrot.  

L. Bem : ten obwód głosowania istniał, czy cały czas konieczne jest ponawianie tego. 

Burmistrz : obwody takie muszą być uregulowane i musimy to uzupełnić. 

Radca prawny : po wejściu w życie Kodeksu wyborczego w tym zakresie rady gmin miały 

obowiązek podjęcia nowych uchwał odnośnie obwodów glosowania i taka sytuacja                             

w przypadku naszej gminy miała miejsce w 2012 roku i podejmowaliśmy uchwały odnośnie 

stałych obwodów głosowania, mają one numeracje 1-8 i wcześniej ten obwód widniał.                         

Z uwagi na nowe regulacje w 2012 r. nie mogliśmy już tego obwodu głosowania                             

w Chumiętkach umieścić stąd konieczność podjęcia tej uchwały w dniu dzisiejszym. Przed 

każdymi wyborami konieczne będzie podjęcie uchwały o utworzeniu odrębnego obwodu 

głosowania.        

Uchwałę Nr XLIV/359/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 13 marca 2014 r.                            

w sprawie  utworzenia odrębnego obwodu głosowania na obszarze Gminy Krobia                           

w wyborach posłów do Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień 25 maja 2014 r.; 

przyjęto jednomyślnie,  głosowało 14 radnych. 
 

Ad. 10 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.    
Burmistrz : odpowiadając na interpelacje radnego M. Dudy odnośnie naprawy                                     

ul. Kasztelańskiej i schodów na plac targowy, to do 1 lipca przewidziane jest zakończenie 

zadania i w tym terminie wykonawca powinien wywiązać się z tego przedsięwzięcia 

realizowanego w ramach PPP.   
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Odnośnie stanu budynku na ul. Mickiewicza 38 jest to nieruchomość stanowiąca własność 

prywatną, obecnie o nieuregulowanym stanie własnościowym. W latach 2004-2006 zostały 

rozpoczęte działania  w zakresie stanu tej nieruchomości, kierowano wnioski do Nadzoru 

Budowlanego. Natomiast musi być ustalony stan własnościowy aby można było w sposób 

skuteczny wyegzekwować obowiązki wynikające z prawa budowalnego. Wg mojej wiedzy 

postępowanie związane ze stwierdzeniem nabycia spadku toczy się ze względu na ilość osób 

i  zdaje się, że jest on skomplikowany.      

Interpelacja dot. przygotowania szkół do przyjęcia sześciolatków, to od kilku lat trwały 

przygotowania w naszych obiektach do przyjęcia uczniów w wieku 6-lat. Wg oceny jaką 

posiadam szkoły są do tego przygotowane, natomiast co do sensu samej reformy 

przyspieszenia nauki tych dzieci oraz samych kwestii programowych nie chciałbym się na 

ten temat wypowiadać. Tak samo jeśli chodzi o sam proces dzielenia rocznika 2008. 

Odnośnie uszkodzonego nasypu przy cmentarzu Św. Idziego zwrócę uwagę tylko na to, że 

zarządzanie cmentarzami w Krobi należy do Parafii Rzymskokatolickiej i możemy jedynie 

przekazać tą treść interpelacji właściwemu proboszczowi parafii. 

Naprawy gablot informacyjnych na Rynku zostały już zlecone, są w trakcie realizacji. 

Odpowiadając na interpelacje radnej E. Dopierała : nasze działania związane                                   

z uzupełnieniem przejść dla pieszych na ul. Powst. Wlkp. i interwencje z naszej strony były 

już składane i mam nadzieję, że zostaną w okresie wiosennym wykonane.  

Odnośnie koszy na śmiecie przy mostku w kierunku od ul. Mickiewicza na tzw. Heimat 

rozpatrzymy jakie można by podjąć działania. Natomiast żadnymi działaniami 

administracyjnymi w sposób skuteczny nie wpłyniemy na kwestie związane z kulturą 

osobistą. Duża część tego co się w miejscach publicznych dzieje związana jest ze sposobem 

i zachowaniami osób, które mają prawo z korzystania z tych publicznych miejsc, a drugiej 

strony mają też obowiązek zachować odpowiednie standardy dotyczące utrzymania 

czystości i porządku w tych miejscach.   

Odnośnie czynności związane z działaniami gwarancyjnymi dotyczącymi naszych 

inwestycji, to oczywiście takie procedury są przez nas realizowane. Jeżeli chodzi także                          

o kwestie Wyspy kasztelańskiej te działania mogą mieć miejsce, natomiast kwestia 

rozstrzygnięcia i sposobu realizacji później reklamacji jest już kwestią związaną często                       

z czynnościami negocjacyjnymi, również wykorzystaniem gwarancji, które przysługują na 

prawach zawieranych z wykonawcami.  

Odnośnie ustawienia toalety w parku to ten temat był przez nas poruszany, analizowany, 

rozumiem, że ta interwencja związana jest z takimi oczekiwaniami mieszkańców, natomiast 

w tej chwili też organizuję spotkanie dot. społecznego zaangażowania mieszkańców                        

w opiekę nad parkiem i utrzymaniem porządku na tym terenie. Projekt ma być realizowany 

wspólnie ze szkołą. W ramach tego spotkania można przeanalizować kwestie tzw. 

potencjalnej dodatkowej infrastruktury niezbędniej w tym miejscu. Wydaje się najbardziej 

zasadnym rozwiązaniem byłaby budowa nowego obiektu sanitarnego bezpośrednio przy 

kościele.  

Oczywiście bardzo zasadna moim zdaniem uwaga dot. informowania mieszkańców                          

o opryskach stosowanych w parku i zwrócimy firmie, która odpowiada za utrzymanie 

zieleni aby takie informacje się pojawiły. 

Jeśli chodzi o zakaz wprowadzania do parku psów to jest dylemat związany z kwestią kto 

powinien korzystać  i w jakich celach z parku, jak w ramach tego korzystania te zachowania 

powinny mieć miejsce. Rzeczywiście gdyby osoby, które chodzą z pasami w sposób 
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właściwy usuwały zanieczyszczenia zrobione przez ich podopiecznych w odpowiedni 

sposób nie byłoby tego problemu. Warto zastanowić się i przeanalizować czy taki zakaz 

powinien być i to też jest temat do omówienia na tym spotkaniu. 

Odnośnie przebudowy budynku gospodarczego na Wyspie kasztelańskiej w obiekt 

użyteczności publicznej stoimy przed dwoma rozwiązaniami. W oparciu o własne środki 

próbujemy budować ten budynek albo nastawimy się na pozyskanie środków zewnętrznych 

i rozpoczęcie realizacji dopiero w momencie otrzymania tych pieniędzy.  Wnioski zostały 

złożone w ramach puli Ministerstwa Kultury. Możliwe też będzie pozyskanie środków 

unijnych i z tą inwestycją warto poczekać aż znajdą się właściwe ścieżki finansowania i nie 

trzeba będzie absorbować w 100 % środków własnych budżetu Gminy Krobia.  

Oszczędności po zimowym utrzymaniu dróg do tej pory wydatkowano ok. 50 tys. zł, na plan 

193 tys. zł. Pragnę zwrócić uwagę, że rok budżetowy obejmujący z tym wiązane obejmuje 

listopad i grudzień, poczekajmy na tą druga część roku.  

Odnośnie oferty i sposobu korzystania z kina to wielokrotnie rozmawialiśmy z dyrektorem 

GCKiR na temat prowadzenia różnego rodzaju możliwości tj. tworzeniem mechanizmów 

bardziej różnicowanych biletów, zniżek i jest ot jeden z elementów związanych                               

z marketingiem, promocją naszego kina na zewnątrz.   

Odnośnie obchodów Roku Oskara Koberga, to zachęcam do inicjowania w sposób 

bezpośredni do realizowania różnych przedsięwzięć, które mogłyby się wpisać do tego 

działania. Myślę, że warto również te działania, które są przez nas realizowane w zakresie 

ochrony dziedzictwa kulturowego pokazać na zewnątrz, jest to ciekawa forma promowania 

kultury ludowej, a od 8 lat w sposób planowy i skuteczny udaje się nam tę biskupiznę 

pokazać na zewnątrz  na terenie województwa ale także na szczeblu centralnym.  

Biskupizna jest ważnym elementem dziedzictwa kulturowego naszego kraju, ale co jest 

ważne dla mnie, że tutaj coraz więcej osób zaczyna doceniać biskupiznę, tradycję i historię, 

tworząc nowe inicjatywy poprzez realizowanie lekcji przez Centrum Kultury. W Roku 

Oskara Kolberga chcielibyśmy aby biskupizna w sposób wyraźny zaznaczyła swoją 

obecność na festiwalu w Kazimierzu. Przygotowywany jest wyjazd dużej grupy biskupian                      

i zespołu promujący biskupiznę i festiwal.   

Odpowiadając na interpelację radnego Ł. Kubiaka odnośnie budowy biogazowni, to temat 

został wstrzymany na terenie całego kraju, nie tylko inicjatywy w naszej gminie.  Związane 

jest to z pracami nad nową ustawą dotyczącą odnawialnej energii i dopłat z Budżetu 

Państwa do tego typu inwestycji. Temat ten obecnie stoi w miejscu czekając na 

wprowadzenie nowych przepisów i dalszych działań w kraju.  Strategia dot. zielonych 

miejsc pracy, którą opracowaliśmy wspólnie z Wielkopolską Izbą Gospodarczo                                   

– Przemysłową dosyć istotnie wiąże się z działaniami gminy w tym zakresie. 

Odpowiadając na interpelację radnej G. Skrobała, to jestem po rozmowach ze Starostą                         

i przedstawicielem Zarządu Powiatu Gostyńskiego dot. opracowania  dokumentacji drogi 

łączącej Gostkowo z Niepartem. W ramach tego projektu zaplanowano ścieżkę rowerową 

oraz rozwiązana będzie kwestia skrzyżowania cmentarzu i ramach tego  przedsięwzięcia 

można by to wspólnie  przynajmniej na etapie dokumentacji w tym roku przeprowadzić. 

Duża szansa, że po stronie Miejskiej Górki  ten odcinek drogi zostanie uzupełniony                          

o ścieżkę rowerową.  

Odnośnie odnowień przejść dla pieszych realizowane to będzie na drogach gminnych                  

w II kwartale tego roku.                                                     
 

Ad. 11  Wolne głosy i wnioski.  
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Przewodniczący Rady przedstawił pismo Rady Sołeckiej wsi Ciołkowo dot. wykonania 

drogi asfaltowej przez wieś Ciołkowo od nr 21 do 28 ze względy na jej bardzo zły stan.   

Burmistrz : odnosząc się do tego wniosku chciałbym przypomnieć moje wcześniejsze 

wypowiedzi jeszcze sprzed kwestii budowy farmy wiatrowej. Akurat wniosek ten wpisuje 

się w to, co poprzednio sugerowałem, że w przypadku wpływów z podatku od farmy 

wiatrowej powinniśmy w większym stopniu zaspokoić potrzeby mieszkańców jeśli chodzi                

o zadania gminne w obszarze bezpośredniego sąsiedztwa z tymi farmami, uwzględnić jakby 

ten fakt w planach finansowych, oczywiście wszystkich zamierzeń nie da się zrealizować. 

Druga propozycja wpisuje się też w moją kwestię deklarowaną wielokrotnie, że biorąc nasze 

potrzeby komunikacyjne to zwiększenie możliwości Gminy mogłoby się przełożyć na  temat 

związany z infrastrukturą drogową i powinniśmy też to brać pod uwagę. Nawet gdyby ten 

wniosek nie wpłynął to w naszych działaniach, planach sprawa tej drogi gminnej na pewno 

by się znalazła, oczywiście w jakiej kolejności. Także wpłynął jeszcze inny wniosek 

dotyczący miejscowości Ciołkowo i wnioski te obecnie są analizowane pod kątem 

możliwości ich zrealizowania. 

Przewodniczący Rady : odnośnie schodów na targowisko, to zgłaszałem potrzebę ich 

naprawy w sierpniu 2012 roku, później p. Bem wrócił do tematu na końcu lutego 2013.                 

W rozmowie Naczelnikiem WIGP A. Olejnikiem 1 grudnia ubiegłego roku usłyszałem, że 

firma równocześnie realizowana będzie ul. Kasztelańska i 1 Maja dokładnie 1 lutego, a dziś 

słyszę 1 lipca.  Czy to byłby tak duży wydatek żeby te schody naprawić, bo one są wstydem 

naszego  samorządu. 

Burmistrz :  ciągle mamy w naszym samorządzie i jeszcze przez wiele lat będziemy mieli 

wiele miejsc wstydu, nie zrealizowanych z jakiś powodów. Decyzja o realizacji                   

ul. Kasztelańskiej było powiązane z remontem tych schodów i musimy się tego trzymać. 

Jest to element inwestycji związanej umową z firmą.  Wykonanie naprawy tych schodów 

poza tą umową byłoby niecelowe, nieracjonalne bo nie uzyskalibyśmy środków 

finansowych od firmy, która ma to wykonać. Faktycznie termin pierwotny realizacji 

wykonawcy był wcześniejszy, lecz wykonawca nie wycofał się z realizacji zadania. 

Przewodniczący Rady : smutno że termin ten się oddala, za kioskiem były tak ruchome 

chodniki że moja żona dwukrotnie się tam przewróciła, a jest po dwóch operacjach serca                     

i był duży kłopot ponieważ ma rzadką krew. Natomiast córka, jak się tam przewróciła, to 

musiała kupić nowe buty. My zawsze czekamy na wydarzenie, oby nie wydarzyło się 

naprawdę coś złego. Liczę, że nic się nie wydarzy do tego lipca.   

Burmistrz : przykre są sytuacje jeśli takie coś się zdarza, natomiast kilka lat temu mieliśmy 

projekt modernizacji Rynku. Te działania z naszej strony były realizowane. Przypomnę 

fakty, był proces finansowania, można było wydać środki finansowe. Ten projekt 

modernizacji rynku został wstrzymany w wyniku konsultacji społecznych, być może też z 

innych powodów. Na pewno nie był to projekt, który państwo z zaangażowaniem wcześniej 

rady byli za jego wprowadzeniem, stoimy w tym samym miejscu co kilka lat temu. To też 

jest kwestia zaangażowania i uczestnictwa w tym działaniu kilka lat wcześniej. Kilkakrotnie 

podczas tych spotkań sugerowałem ostateczną decyzję.  Czy Państwo chcą całkowitej 

modernizacji, przekształcenia wizerunku Rynku, czy mamy się ograniczyć tylko do tego że 

wymienimy chodniki i pozostawimy w obecnym kształcie. Decyzja oczywiście należy do 

organu stanowiącego gminy aby wybrać odpowiedni kierunek, nasz projekt nie znalazł 

społecznej akceptacji, a w konsultacjach uczestniczyło kilkoro radnych.  Na pewno temat 

Rynku jest rzeczą, którą też traktuję w kategorii osobistego niepowodzenia.  
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Przewodniczący Rady : cieszę, że dziś podjęte zostały jakież działania związane z bieżącą 

naprawą na Rynku. 

E. Dopierała : pozwolę się nie zgodzić z p. Burmistrzem, bo wychodzi na to, że Rada                       

i mieszkańcy byli przeciw, a Urząd przegotował taki piękny projekt i nikt nie podjął się 

jakby głosowania, tak to odbieram. Projekt był przedstawiony mieszkańcom i koncepcja nie 

podoba się generalnie, ładnie wygląda ale jak człowiek przypatrzy się szczegółom, to                       

po prostu będzie uciążliwe dla mieszkańców. Dlatego mieszkańcy koniecznie chcieli 

zmienić żeby  planowane parkingi pod domami pozostały przy ratuszu. Odpowiedź była, że 

tak zadecydował konserwator, bo musi być odsłonięty ratusz. Z tego co wiem można 

pertraktować z konserwatorem, dlatego, że samochody aż tak nie zasłaniają tego ratusza, nie 

zmienia się żadna perspektywa, to jest niski obiekt samochód. Plan też nie był zatwierdzony 

przez Straż Pożarną, a powinien bo mieszkańcy musza mieć zapewniany dojazd straży, 

pogotowia. Taka wersja była przedstawiona i Pan powiedział, że jeżeli nie będziemy chcieli 

takiej wersji, to nie będziemy mieli wcale. Mieszkańcy powiedzieli, że może założyć nowe 

chodniki i zmieniłoby się to oblicze. Nie można tak mówić, że mieszkańcom się nie 

podobało i radni nie podjęli decyzji.               

Burmistrz : różnego rodzaju prace naprawcze realizowane są na bieżąco na zgłoszony 

potrzeby, natomiast stan tych chodników jest taki jaki jest. Częste wjeżdżanie na nie 

powoduje, że uszkodzenia mają miejsce i też jestem za tym żeby też naprawiać na bieżąco. 

Nie sadzę żebym tak powiedział, bo nie należę do tych osób, które mówią albo tak, albo 

wcale. Pani tak to odebrała. Jeżeli pozostawimy parkingi tak jak są teraz to nie mówimy                   

o przebudowie Rynku, do tego nie potrzebujemy zmiany koncepcji, wystarczy wymienić 

chodniki. Jeśli ktoś ma propozycje przebudowy Rynku to my jesteśmy otwarci na te oferty. 

Koncepcja zaaprobowana konserwatorowi jest alternatywna do obecnej i nie widzę innej.   

E. Dopierała : rozumiem, że jest Pan za tym aby pozostawić w takim stanie remontując 

chodniki i nawierzchnie, nie będzie powrotu do tamtej koncepcji.  

Burmistrz : ja jestem za tamtą koncepcją, państwo jesteście organem stanowiącym tej 

Gminy.  

A. Miałkowski : projekt nie zyskał aprobaty i niech się projektant martwi nad rozwiązaniem, 

które będzie odpowiadać umownie większości, czy radzie. Argument, który p. Burmistrz 

przytoczył dot. spadku, który komplikuje zajęcie stanowiska w sprawie bezpieczeństwo 

moim zdaniem nie jest argumentem. Należy stwierdzić czy stan jest niebezpieczny, jeśli tak 

to podjąć działania, a nie twierdzić że jest wielu spadkobierców i jest problem. Nie można 

powiedzieć, że w sprawach bezpieczeństwa jest problem bo wielu jest spadkobierców. 

Burmistrz : z mojej wypowiedzi wynika, że interweniowaliśmy w tym temacie, podjęliśmy 

działania w oparciu o zgłoszone przez te osoby problemy i kompetencje ma tutaj Nadzór 

Budowlany, który jest w strukturach poza gminnych i on ma kompetencje odnośnie 

nieruchomości prywatnych.  Działania takie nadzoru były realizowane, były sugestie do 

sąsiadów oddzielenia się, czy odsunięcie swoich działań od tej nieruchomości sąsiedniej 

poprzez oznaczenia pasami. Kwestia jest rzeczywiście istotnego problemu prawnego 

dotycząca dokonania postępowania w celu ustalenia prawnych właścicieli odpowiedzialnych 

za tę nieruchomość.      

A. Miałkowski : trzeba ustalić czy jest niebezpieczeństwo, jeśli go nie ma to wyjaśnia 

sprawę panu radnemu, a jeśli jest to trzeba zabezpieczyć. 

Burmistrz : zdaniem mieszkańców sąsiedniej nieruchomości istnieje, a zdaniem inspektora 

nadzoru nie ma bezpośredniego zagrożenia dla sąsiednich budynków. 
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Ł. Kubiak : odnośnie rewitalizacji Rynku, to uważam, że jest to tak ważny temat, iż należy 

do niego powrócić na kolejnym posiedzeniu wspólnym komisji, również w powiązaniu                   

z tematem płatnej strefy parkowania. Usiądźmy, porozmawiajmy na tyle co jeszcze 

będziemy mogli w tej kadencji jakieś złożenia ustalić, aby wypracować jakieś stanowisko na 

rok przyszły. Też jestem zwolennikiem aby robić to kompleksowo naszego Rynku.   

p. Wojterek, mieszkaniec Ciołkowa : jestem przedstawicielem Ciołkowa i zgłaszam 

potrzebę naprawy drogi w naszej miejscowości, zgodnie z pismem, wnioskiem jaki 

skierowaliśmy do Rady Miejskiej. Dotyczy to części Ciołkowa od nr 23 do 28, czyli 

Ciołkowskie Huby. Urząd przywiózł nawet tablicą z nazwą Ciołkowskie Huby i nawet na 

siłę chcieli nam wymienić dokumenty. Dzisiaj odbyło się spotkanie z p. Burmistrzem w tym 

temacie i widzę jakieś światełko, że też zostajemy zauważani. Wieś nasza jest 

dwuczęściowa i za poprzedniego burmistrza rozważano propozycje utworzenia dwóch 

sołectw, lecz niektórzy radni nie byli obecni na sesji, a inni sprzeciwili się, przez to tak 

wszystko kuleje. Jako mieszkańcy tej części czujemy się jak dziecko podrzucone. Rozmawia  

się o uszkodzonych chodnikach na Rynku, że ktoś się przewrócił, to już dyskutuje się na ten 

temat, a u nas tą drogą chodzą dzieci beż chodnika. Proszę aby komisja zobaczyła stan tej 

drogi i podjęła odpowiednią decyzję. Powinny znaleźć się środki na ten cel, ponieważ 

jesteśmy w samych środku nowobudowanej farmy wiatrowej. Odcinek drogi remontowanej 

innej części wsi także wymaga już naprawy.       

M. Szpurka : zauważam ponownie, że w szybkim tempie zanieczyszczane są nasze rowy                   

i proponuję aby wspólnie podjąć działania porządkujące. Być może poprzez akcję 

zorganizowaną przez radnych, sołtysów, szkoły udałoby się oczyścić te rowy.    

Burmistrz : oczywiście remontowanie uszkodzeń należy do naszych obowiązków i to 

realizujemy. Niech Państwo zwrócą uwagę na stan chodników na Rynku, on jest                          

w opłakanym stanie. Płytki te trudno naprawić w sposób sensowny i skuteczny, wymaga to 

generalnego remontu. Jeśli nie będzie parkingów zewnętrznych to pojawi się problem                       

z osobami, które dowożąc towar do sklepów wjeżdżają na chodniki. Te rozwiązania 

związane z rewitalizacją Rynku uwzględniały kilka kwestii. Można rozmawiać nad 

zmianami projektu, natomiast trzeba chcieć tych zmian. Popieram oczywiście wniosek aby 

do tego tematu powrócić.    

Ł. Kubiak : dokonaliśmy jako radni odjazdu wiosek, widzieliśmy też stan dróg. 

Apelowałbym o spokojną, rozważną rozmowę i cierpliwość. Tych miejsc wstydu jest ciągle 

dużo, nie tylko w naszej Gminie, bo zawsze potrzeb będzie więcej, niż środków.      

p. Wojterek : szkoda, że nie ma obecnie policji ponieważ nasza strona wioski przechodzi 

przez jezdnię nie oznakowanym przejściem, na terenie wsi brak oznaczenia ograniczenia 

prędkości. Również tym problemom należałoby się przyjrzeć.   

Burmistrz : rozumiem, że kwestia przejścia dla pieszych dotyczy drogi wojewódzkiej 434. 

Zwracaliśmy zarządcy drogi o braku przejść dla pieszych w niektórych miejscach na tej 

drodze.  

M. Szpurka : rzeczywiście istnieje problem przejścia prze tę drogę.  

  

Ad. 12  Zakończenie obrad  sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: dziękuję wszystkim osobom, które sesję przygotowały, 

dziękuję wszystkim za przybycie i zamykam XLIV sesję Rady Miejskiej w Krobi. 
     
   Protokół sporządziła :      

      Aurelia Sikorska    


